
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr L/09

z L-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 22 września 2009 
r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,35 a zakończono o godz. 16,35.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Skarbnik Miasta                                - Beata Szoka
- Radca Prawny                                    -  Dionizy  Szwedowski
-  Kier. Ref. Biura Rady                        -Dariusz Sobaszkiewicz
Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu  XLIX-tej sesji Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
    Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu  
    gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic drogom wewnętrznym stanowiącym 
    własność gminy miejskiej na terenie Nowego Miasta Lubawskiego.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
    Lubawskim z dnia 24 marca 2009 r.  Nr XLI/206/09 w sprawie zasad ustalania opłaty 
    targowej.
10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
11. Zakończenie sesji.
 Przebieg posiedzenia:

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego M. 
Deję, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego- M. Deję na sekretarza 
obrad.

Ad. pkt. 3
Przewodniczący Rady – A. Nadolski odczytał pismo Burmistrza Miasta z dnia 22 września 
2009 r. w sprawie wprowadzenia do porządku obrad:  



    Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
    Lubawskim z dnia 24 marca 2009 r.  Nr XLI/206/09 w sprawie zasad ustalania opłaty 
    targowej.
Rada Miejska jednomyślnie wprowadziła powyższą zmianę do porządku obrad. 
–  (15”za”).
Pismo stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Radny – A. Straus
Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad pktu: 
Przekazanie środków finansowych dla Klubu Sportowego Drwęca z przeznaczeniem na 
stypendia.
Przewodn. Rady Miejskiej-A. Nadolski
Uważam, że procedura powinna rozpocząć się od Komisji Budżetu i Finansów. 
Sugerowałbym, ażeby taki wniosek złożyć na ręce Przewodniczącego Komisji Budżetu i 
Finansów, aby ten wniosek Komisja rozpatrzyła. 
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad wraz z 
wprowadzoną zmianą.

Ad. pkt. 4
Protokół z XLIX-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – M. Czernysz oraz pozostali radni nie zgłosili uwag 
do protokołu. Protokół z   XLIX-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty 
jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 4 do protokołu.
Ponadto Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska przedstawiła informację w zakresie bieżącej 
działalności Burmistrza Miasta dot. listy rankingowej wniosków skierowanych do realizacji w 
zakresie infrastruktury transportowej służącej rozwojowi lokalnemu – ul. Gdyńska, Kwiatowa 
i Cicha.
Radny – M. Deja
-Jaki jest łączny koszt inwestycji – budowa ulic Gdyńska, Kwiatowa, Cicha?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Łączny  koszt  inwestycji  wynosi  2 314 683,32  zł.,  a  dofinansowanie  70%  z  funduszów 
marszałkowskich.
Radny – B. Cieplak
- czego dot. zarządzenie z dnia 16 września 2009 r. w sprawie uchylenia zarządzenia z dnia 9 
września  2009  r.  w  sprawie  projektów  uchwał  Rady  Miejskiej  w  Nowym  Mieście 
Lubawskim?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Jest to sprawa trudna. Dotyczy promesy na pożyczkę w sprawie której państwo podjęliście 
uchwałę.  Ustawa o finansach publicznych mówi wprost,  że  pożyczki i  kredyty mogą być 
zawierane  na  okres  1  roku  budżetowego  i  tylko  na  pokrycie  występującego  deficytu. 
Natomiast  promesa,  którą uzyskaliśmy na sfinansowanie zadań wynikających  z projektu 
kanalizacyjnego jest przeznaczona wprost na zadanie inwestycyjne. Istnieje kolizja prawna. 
Byłam wczoraj w RIO o wskazanie nam sposobu pozyskania i zapisania w budżecie miasta 
środków, które z WFOŚ mamy otrzymać. Mam dobrą wiadomość, że w czwartek otrzymamy 
informację  jak  zrobić,  żeby  nie  zmarnować  tych  pieniędzy  przeznaczonych  na 



dofinansowanie  inwestycji,  a  jednocześnie  być w zgodzie  z  zapisami  ustawy o  finansach 
publicznych.
Rada Miejska przyjęła informację i sprawozdanie.

Ad.pkt.6
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
radnych zgłoszone na sesji Rady Miejskiej w dniu 8 września br., stanowiące zał. nr 5 do 
protokołu.
Burmistrz – A. Kopiczyńska
Odnośnie ustalenia własności płotu nad rzeką przy ul. Kopernika wiemy już, że plot jest 
własnością  RZGW.
Radny – B. Cieplak
-problem podlewania nawierzchni boiska treningowego Dąbrówka powinno się rozwiązać 
poprzez wystąpienie do p. Starosty o wydanie pozwolenia wodnoprawnego na korzystanie z 
wód powierzchniowych Drwęcy. Podobnie główną płytę należy podlewać przy 
wykorzystaniu wód powierzchniowych .
Radny – M. Deja
Odnośnie boiska  należało zapytać czy ta koncepcja jest możliwa do realizacji  z uwagi na 
koszty.
Przewodn. Rady Miejskiej – A. Nadolski
W tej sprawie jest propozycja radnego Cieplaka.
Radny – M. Deja
nie było propozycji.
Przewodn. Rady Miejskiej – A. Nadolski
Sugestia była. Myślę, że to jest dla dyrektora teza do rozważenia.
Radny – M. Deja
Rok, a może dwa lata temu były podobne dyskusje na ten temat, żeby i tym razem to nie 
zostało odłożone  na okres kilkunastu miesięcy.
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radny – S. Zieliński
-Na  jakim  etapie  znajduje  się  sprawa  poszerzenia  ul.  Działyńskich  i  poprawienia  stanu 
chodników.
Radny – M. Deja
- niewłaściwej lokalizacji i nieestetycznego wyglądu tablicy informacyjnej koło Kina.
Radny – B. Cieplak
- rozważenia możliwości urządzenia z lewej strony rzeki Drwęcy, w ramach remontu kładki 
dla pieszych,  miejsca zatrzymywania się kajaków z uwagi na  ewentualną pomoc medyczną 
czy bliskie dojście do centrum miasta celem zaopatrzenia.
Radna – L. Karczyńska
-czy został rozstrzygnięty konkurs na kanalizację i kiedy inwestycja zostanie rozpoczęta?
Burmistrz – A. Kopiczyńska
Na dzień dzisiejszy firma, która potencjalnie może być wykonawcą została zobowiązana 
przeze mnie do dostarczenia specyfikacji kosztorysowych, żeby wykluczyć zaniżenie 
kosztorysów, a później taką sytuację, że w tej kwocie nie uda się wykonać zlecenia. Tutaj 
mamy odpowiedź, że chyba jest wszystko w porządku. Natomiast mamy innego rodzaju 
problem. Umowa  na wykonanie tego zadania musi być podpisana i z wykonawcą i z 
nadzorem inwestorskim, na który był także prowadzony przetarg, gdyż musi być wyłoniony 
w formie przetargu. Okazało się, że do tego przetargu stanęła tylko jedna firma, a po 
weryfikacji wniosku, że niekoniecznie spełnia wszystkie wymogi. Do piątku ma czas na 
przedstawienie wszystkich dokumentów. Jeżeli do tego czasu nie otrzymamy zwrotnych 



informacji będę zmuszona ponownie ogłosić przetarg na nadzór budowlany, co może sprawę 
przedłużyć o około 3 tygodnie do momentu podpisania umowy.

Ad. pkt.7
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji – .
J. Oelberg. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr L/242/09 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Wprowadzenia  do  projektu  uchwały  w sprawie  nadania  nazw ulic  drogom wewnętrznym 
stanowiącym własność gminy miejskiej  na terenie Nowego Miasta Lubawskiego dokonała 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w powyższej  sprawie.  Rada  Miejska  jednomyślnie  (  przy  15  radnych biorących 
udział w głosowaniu)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr L/243/09 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt.9
Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 24 marca 2009 r.  Nr XLI/206/09 w sprawie zasad ustalania opłaty 
targowej dokonała Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  A.  Nadolski  odczytał  projekt  uchwały  w  powyższej 
sprawie. 
W dyskusji głos zabierali:
Radny – M. Deja
W par. 5 ust.2 uchwały powinno być inkasenta, a nie  inkasentów jak w projekcie.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  zwrócił się do radnych o wprowadzenie tej 
poprawki w projekcie uchwały.
Radny – B. Cieplak
Przy proponowanym w projekcie zapisie niezależnie od długości stołu oplata targowa będzie 
wynosić 9 zł. Nie rozumiem dlaczego RIO nam zwraca uwagę. 
Radca Prany – D. Szwedowski
Oplata targowa jest zobowiązaniem podatkowym i  sformułowania w ustawie podatkowej 
muszą być jasne i zrozumiałe. Zapis  wiaty targowej z oznaczonego straganu, lady, stołu jest 
dosłownie wzięty z ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, także jest  prawidłowy , gdyż 
używa się tych samych sformułowań. Zapis odnośnie inkasentów jest też prawidłowy. Z 
ustawy wynika, że to Rada, która jest władna do ustalenia zobowiązań podatkowych określa 
wysokość opłaty targowej i inkasentów. Tutaj wyznaczyła Urząd Miasta na inkasenta.
Burmistrz – A. Kopiczyńska
Ustawa o podatkach i opłatach lokalnych wprost mówi, że nie może być m2  jako jednostka 
poboru, a może to być stoisko, wiata, stragan.
Radny – R. Koszewski
Wystarczy, aby stół podzielić liniami na m2, a cena zostaje ta sama.



Radny – A. Kłosowski
Należałoby sygnalizować nowelizację ustawy, np. podatek od nieruchomości jest w m2.
Radny – J. Oelberg
Można dopowiedzieć ze straganu, lady, stołu o długości 1 m.
Radny – B. Cieplak
Rozumując to tak jak mnie się wydaje, ze strony RIO następuje uszczuplenie budżetu miasta.
Radny – J. Kopiczyński
Należy doprecyzować w uzasadnieniu uchwały np. stół o długości 1 m, to jest stanowisko.
Radny – M. Deja
W par. 1 pkt. 4 wprowadzić wyraz:  części. Zapis brzmiałby: przy sprzedaży na terenie wiaty  
targowej z oznaczonej części  straganu, lady, stołu- w dni targowe 9 zl., w pozostałe dni – 5 
zł.”, a stół zostanie podzielony na 1,5 czy 2 m.
Radca Prawny – D. Szwedowski
Praktycznie na targowiskach tak się sprzedaż odbywa, jest stół i są wydzielone stanowiska. 
Mogłoby być stwierdzenie: części.
Przewodn. Rady Miejskiej– A. Nadolski
A pkt. 5 bez zmian?
Radny – M. Deja
Sektor jest tam, gdzie nie ma stołów, a jest pusty plac i tam nie ma znaczenia jak to zostanie 
podzielone, czy będą 3 czy 2 m.
Przewodn.Rady Miejskiej – A. Nadolski
Zwrócił się do radcy prawnego czy wniosek radnego Dei jest zgodny z prawem.
Radca Prany – D. Szwedowski
Prawo podatkowe musi być jasne, a do opłaty targowej mają zastosowanie przepisy Ordynacji 
podatkowej. Nawet gdyby RIO nie podzieliłaby tego stanowiska, to moglibyśmy je utrzymać 
w Sądzie Administracyjnym.
Radny – J. Oelberg
Nie podzielam stanowiska  radnego, bo uważam , ze w pkt. 5 mamy też oznaczony sektor, to 
może być też oznaczony stragan, lada, stół.

Następnie Przewodniczący RM – A. Nadolski poddał pod głosowanie wniosek 
radnego Dei, który został przez Radę jednomyślnie przyjęty.

 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w powyższej sprawie. Rada Miejska przy 14 głosach „za” i 1 
wstrzymującym ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej 
sprawie.
Uchwała Nr L/244/09 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.
                                                              

Ad.pkt. 10

Odpowiedzi  na interpelacje i wnioski udzielili:
Burmistrz Miasta A. Kopiczyńska
- odnośnie ulicy Działyńskich w tym tygodniu ruszają prace. Będą one polegały na 
wyprofilowaniu zjazdu z ul. Działyńskich na ul. Kazimierza Wielkiego. Mamy też zgodę na 
wycięcie 7 drzew, sfinalizowała się prośba do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 
Mamy zgodę na przesunięcie słupów elektrycznych i zapewnienie, że będzie to się odbywało 
siłami naszego Posterunku,
- jeżeli chodzi o temat kładki nie jestem w stanie odpowiedzieć czy można podjąć jakieś inne 
działania niż te które zostały ustalone w projekcie,
- nie jestem w stanie na dzień dzisiejszy definitywnie rozstrzygnąć sprawy podlewania boisk 
sportowych. Będzie to przedmiotem rozmów z p. dyrektorem.



Radny – B. Cieplak
Odnośnie miejsca zatrzymywania się kajaków nie musi to być konstrukcja, chodzi o 
wyprofilowanie w sposób naturalny, a może to być schoda. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska
Muszę zapytać stosownych osób.
Radny – M. Deja
Należy zapytać osoby zainteresowane- kajakarzy, czego oczekują, gdyż działania 
prowizoryczne mogą nie być warte zmian.

Ad. pkt. 11
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –
A. Nadolski zamknął obrady L-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej

Marcin Deja                                                                    Andrzej Nadolski 
                                                                                                       


